
staršímu, který nám pomohl s jeho insta-
lací. Za zorganizování této akce chci po-
děkovat místním Valkýrám, dětem a pa-
ním učitelkám z místní základní a mate-
řské školy za krásné vystoupení. Tímto
započal advent, který je protkán spoustou
akcí, které jsou jako každý rok spojeny 
s oslavou Vánoc a příchodem nového 
roku.

V půlce prosince proběhlo tradiční set-
kání se seniory, které se uskutečnilo 
v jídelně místní základní školy, kdy to by-
la příležitost pro naše seniory se setkat 
a strávit příjemné odpoledne se svými
vrstevníky. 

Jelikož tyto Novinky jsou psány s vel-
kým  předstihem, doufám, že ve chvíli
kdy budete mít tyto Novinky v rukou, bu-
de tok oslav a akcí v plném proudu a vy si
je budete užívat.

Ale abych napsal něco časově ne-
závislého: v příštím roce bude již zahájen
proces příprav a snad i začne realizace 
opravy a přestavby Balíčkova domu na
náměstí. Po dlouhé době se podařilo zís-
kat alespoň nějakou dotaci, a tak rekon-
strukce může být realizována. Jenom chci
upozornit, že přípravný proces bude náro-
čnější, ale během roku musíme vysoutěžit
dodavatele, předat mu stavbu a v roce
2026 se budeme těšit na výsledek rekon-
strukce.

Abych se znovu vrátil k věčnému té-
matu sběrného dvora ve Svratce a uvedl

na pravou míru informace ohledně jeho
využití občany Křižánek: Místní sběrný
dvůr je majetek Města Svratky, ale provo-
zovatelem je AVE Žďár nad Sázavou. Asi
před dvěma měsíci mi bylo sděleno, že na
náš sběrný dvůr nemůže nikdo jiný uložit
odpad, což jsem psal i v Novinkách.
Jelikož Křižánky chtěly přejít pod AVE
Žďár a tím dořešit svůj systém odpadové-
ho hospodářství, je v současné době fir-
mou AVE řešen systém možnosti částe-
čného využití našeho sběrného dvora 
občany Křižánek. V návrhu je, že
Křižánky budou moci ukládat na sběrný
dvůr velkoobjemový odpad, nebezpečný
odpad, elektroodpad a v řešení je suť.
Celý systém bude nastaven, aby každá o-
bec měla oddělené časy a registraci odpa-
du, aby nedocházelo k problémům s roz-
dělováním původce odpadů. Doufám, 
že tento systém bude fungovat ke spoko-

dovolte mi, abych vás s nadcházejícími
svátky pozdravil.

Na konci listopadu proběhly již sedm-
nácté Kateřinské trhy, kdy jsme se měli 
s krásnou zimní idylou možnost zastavit,
potkat známé a strávit příjemné dopoled-
ne. Trošku nám  pokazil radost výpadek
dodávky el. proudu, kdy sice byl v odpo-
ledních hodinách tento problém od-
straněn, ale alespoň jsme si uvědomili, jak
hodně jsme závislí na dodávkách energií.
V návaznosti na atmosféru zasněžených
ulic jsme ale zjistili, že při prohrnování,
potažmo zimní údržbě komunikací, se
setkáváme s odstavenými vozy na chod-
nících, kdy průjezd je obtížný ne-li nemo-
žný. Tato komplikovaná situace je nejho-
rší v lokalitách ulic Nad Školou,
Pionýrské, Okružní, Plevově a Rekreační.
Chci jenom upozornit, že by na zimu mě-
ly být ulice co nejvíce uvolněné, protože
se může stát, že pluh neprojede a komu-
nikace zůstane neupravena. Je jenom na
nás jak se k tomuto problému postavíme
a zda pokud při vyhrnování nebude moci
pluh projet, budu nadávat na obsluhu, kte-
rá to má hodně obtížné, nebo sám sobě. 

Na začátku prosince, první adventní
neděli, proběhlo již tradiční rozsvícení
vánočního stromku na náměstí, který
věnoval obci p. Sněhota. Tímto mu za
tento krásný stromek děkuji. Když už
jsem u díků za vánoční stromek, děkuji za
spolupráci a pomoc p. Zdeňku Dospělovi

Městský úřad Svratka, tel.: 566 662 330, 566 662 336, e-mail: mesto@svratka.cz, starosta@svratka.cz
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Vážení spoluobčané Svratky,

jenosti nás všech.
Ještě abych neopomněl drobnou infor-

maci - jelikož nejsem příznivcem sociál-
ních sítí, ale nějaký informační systém 
v rozumné ceně chceme našim spoluo-
bčanům nabídnout, byl od začátku pro-
since  spuštěn systém zasíláni informa-
čních SMS zpráv a to z čísla 605490620.
Tento systém nahrazuje dosavadní
Infokanál, který byl již nevyhovující a fi-
nančně náročný. Takže tímto chci požádat
spoluobčany, ale i chataře a chalupáře, po-
kud budou chtít dostávat informace pro-
střednictvím tohoto čísla, aby se přišli za-
registrovat na MěÚ.

Závěrem vám chci do nadcházejícího
konce roku a začátku nového roku popřát
mnoho, ale opravdu mnoho zdraví a ži-
votní vitality, abyste zvládali co nejlehče-
ji  životní zkoušky a problémy.

Ing. Petr Řádek, starosta města

SVRATKA  |

POKŘTILI JSME NOVÝ KURT

ZŠ A MŠ SVRATKA
V tomto období si všichni užíváme adventní čas. V ZŠ proběhla mikulášská na-
dílka, adventní programy, kulturní představení, exkurze i vánoční hry. Všichni se
moc těšíme na vánoční svátky.

Krásné Vánoce a hodně zdraví v novém roce přejí vám všem 
žáci a zaměstnanci  ZŠ a MŠ Svratka.

I v mateřské škole jsme velkolepě zahájili nejkrásnější období v roce - advent.  3. pro-
since proběhla čertovsko - andělská cesta, děti statečně plnily úkoly u čertíků, kteří
je pak propustili až do samého nebe. 5.12. proběhla tradiční mikulášská nadílka.
10.12. proběhne vánoční jarmark a 13.12. chystáme slavnostní vánoční den. Přejeme
krásné prožití svátků vánočních, v novém roce hlavně zdraví. Kolektiv MŠ 
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V polovině listopadu se vedoucí společně s rovery, kteří se podílejí na vedení, vydali
na víkendovou akci, kde proběhla rada společně s krajským vedením a velké pláno-
vání budoucích akcí, dokonce i části letního táboru.

30.11. se ve skautském lomu cestou na golfové hřiště otevřela pekelná brána, ale
také přiletěli andělé z nebe.
Tyto nadpřirozené bytosti pak
prověřily děti, jestli jsou hod-
ny předstoupit před samotné-
ho Mikuláše. Ten je pak
odměnil za jejich chování.
Celkem se na Mikuláše přišlo
podívat 45 odvážných dětí.
Děkujeme všem čertům, an-
dělům i pouhým smrtelníkům
za pomoc.

S posledním pátkem v li-
stopadu jsme začali s pravi-
delnými zkouškami zpěvu
vánočních koled ve škole,
které tímto děkujeme za po-
skytnutí prostor. Na zpěv se
můžete těšit 24.12. 

Závěrem bychom Vás rádi
pozvali na naše ostatní váno-
ční akce: na Štědrý den se od
9.00 do 11.00 můžete se
svíčkou a lucerničkou zastavit
na náměstí ve Svratce u sochy
svatého Václava pro
Betlémské světlo, které Vám
prozáří svátky. Večer od 23.00
si tam též můžete přijít po-
slechnout vánoční koledy.

Krásné svátky a vše dobré
do nového roku přejí Skauti
Svratka

Robin Řádek

Skautské Vánoce

Ve čtvrtek 21. listopadu navštívil naši svrateckou knihovnu vodník Volšoveček.
Vodník přišel na besedu za dětmi ve svátečních šatech a z šosu mu občas tu a tam u-
kápla kapka vody. Volšovečkovi z rybníku uplavaly ryby, a tak mu je děti, maminky
i babičky pomáhaly společnými silami vytvořit, aby mu nebylo smutno. Následovaly
soutěže, které vyvrcholily kvízem. Lovili jsme ryby, soutěžili ve dvojicích o to, kdo
nachytá více kaprů a v rámci kvízu jsme poznávali vodní obyvatele. Nakonec nám
Volšoveček přečetl pohádku z knihy Vodník Brčálník a zimní radovánky. Za odměnu
si každé dítko našlo pod hrnečkem na dušičky sladkou odměnu.

Ráda bych poděkovala Petře Klementové – vodníkovi za krásný poutavý vodnic-
ký program a precizní připravenost. Děkuji také všem dětem, maminkám a babičkám
za hojnou účast. Myslím, že nám všem bylo spolu opravdu hezky. 

A ještě mi dovolte Vás pozvat na setkání s čarodějnicí a jejím magickým progra-
mem, které se bude konat v dubnu 2025.

Za Městskou knihovnu ve Svratce,knihovnice Marie Poláková

Knihovnu navštívil 
vodník Volšoveček

Hradecký Combat Challenge 2024
Ve spolupráci České hasičské sportovní federace s HZS Královéhradeckého kraje,
Sportovním klubem hasičů Královéhradeckého kraje a Odborovým svazem hasičů
Hradec Králové se v sobotu 9.11. 2024  v Hradci Králové uskutečnil další ročník
náročného silového závodu. Osmdesát jednotlivců a sedmnáct tandemů čelilo nástra-
hám náročné trati. Každý závodník absolvoval postupně výstup do 3. NP lešeňové

věže s břeme-
nem /hadice
sbalená do har-
moniky o hmot-
nosti 19 kg/.
Dále bylo nutné
vytáhnout na
laně zavěšené
hadice sbalené
do kotouče tak-
též o hmotnosti
19 kg. Po sestu-
pu z věže násle-
doval Kaiser
box, kde museli
účastníci pře-
místit závaží za
pomoci úderů

palice na vzdálenost cca 1 metru. Po průběhu slalomové dráhy roztáhli soutěžící za-
vodněné hadicové vedení na vzdálenost 20 metrů, prošli dvířky /lítačkami/, kde za
pomoci vodního proudu sestřelili terč a pokračovali na finálovou a zároveň nejtěžší
disciplínu. Tou byl transport 80 kg vážící figuríny na vzdálenost 32 metrů až do cíle.
Náš sbor reprezentovala Nikola Cempírková, která ve své kategorii s velkým násko-
kem vybojovala zlatou medaili. Gratulujeme !

Krampus ve Svratce
V sobotu 16.11. 2024 uspořádal náš sbor ve spolupráci se skupinou Krampus Ericius
vystoupení Krampus čertů v areálu hasičské zahrady. Nejprve na parketu proběhla o-
hňová show a po krátké pauze začalo vystoupení čertů, během kterého se jim poda-
řilo některé diváky, kterých přišlo přes 500, vystrašit. Po představení následovalo fo-
cení diváků s čerty.

Hasiči informují
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pokračování Svratky na str. 16
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Svratka
pokračování Svratky ze str. 11 
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Svaz vodovodů a kanalizací Žďár-
sko přistoupil ke změně ceny vodné-
ho a stočného na rok 2025 o 7,76 %,
a to s účinností od 1. 1. 2025. Tato
cenová úprava souvisí se zaváděním
nových legislativních požadavků na
tvorbu finančních prostředků pro
potřebnou obnovu vodohospodářské
infrastruktury. 

Úprava ceny vodného a stočného
je vyvolána především plněním
nově stanovených povinností vlast-
níka vodovodů a kanalizací vy-
plývajících ze zákona č. 274/2001
Sb. o vodovodech a kanalizacích pro
veřejnou potřebu v oblasti obnovy

vodohospodářského majetku a dále
nezbytnými provozními náklady na
zajištění řádné a plynulé dodávky
pitné vody a odvádění odpadních
vod.

Z pohledu obnovy je třeba zdů-
raznit, že Svaz vodovodů a kanaliza-
cí Žďársko vlastní a spravuje maje-
tek vodovodů a kanalizací v úhrnné
hodnotě 9,6 miliardy Kč, z čehož
nově vyplývá roční závazek obnovy
a tvorby zdrojů ve výši téměř 139
mil. Kč ve stávajících cenách.
Nejvýznamnější zdrojem prostředků
obnovy je nájemné za provozovanou
vodohospodářskou infrastrukturu.  

Pro rok 2025 činí nájemné 136,5
mil. Kč a jeho podíl představuje
29,1 % z ceny vodného a stočného.
Nájemné platí provozovatel
VODÁRENSKÁ AKCIOVÁ
SPOLEČNOST, a.s. Svazu vodovo-
dů a kanalizací Žďársko, a svaz tyto
prostředky investuje do obnovy vo-
dovodů, kanalizací, přivaděčů, vo-
dojemů a další infrastruktury.

K zajištění kvalitní a stabilní do-
dávky pitné vody a odvádění od-
padních vod musí vlastník systema-
ticky zajišťovat nejen obnovu
stávajícího majetku, ale v neposled-
ní řadě neustále zlepšovat jeho stav

dle podmínek odpovídajícím sou-
časnému trendu v oboru vodního
hospodářství.

Níže uvedená cena vodného a sto-
čného platná od 1. 1. 2025 reflektu-
je nejen povinnosti vlastníka dle
zákona o vodovodech a kanalizací v
oblasti obnovy, ale také podmínky
udržitelnosti projektů realizovaných
za pomoci dotací operačního progra-
mu životního prostředí u vodohos-
podářského majetku svazkových ob-
cí, který činí více než 900 km vodo-
vodů a 400 km kanalizací, včetně 22
úpraven vod a 19 čistíren odpadních
vod.

Tato úprava ceny představuje, při roční spotřebě 100 m3/rok/odběrné místo, nárůst výdajů za vodné a stočné 84 Kč/měsíc.

Tisková zpráva

Svratka
pokračování Svratky ze str. 17
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